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Hospodské a pivovarníky
vyděsil plán na zdražení piva
Pokud projde návrh vlády
na zvýšení sazby DPH na
pivo z deseti na 21 pro-
cent, hrozí, že některé
hospůdky zaniknou.

PETR VAŇOUS

J
eště před pandemií
koronaviru bylo každý
den vmalé hospůdce
Psí bouda v Hradci
Králové plno. Doba se
však změnila a hosté

se vracejí jen pomalu. „Znovu
chodí jen asi polovina hostů.
A k tomu nepravidelně,“
uvedl majitel Milan Zeman.
Nyní ho šokovalo velikonoč-
ní prohlášení ministra fi-
nancí Zbyňka Stanjury, který
chce pivo převést ze součas-
né desetiprocentní sazby
daně z přidané hodnoty na
21 procent.
Pro hospody a restaurace

to podle něj bude další rána.
„Vím o několika hospůdkách,
které kvůli špatné finanční
situaci buď skončily, nebo se
na zavření chystají. Pokud
ministrův plán projde, obá-
vám se, že lidé budou popíjet
pivo doma a do hospody
přestanou chodit úplně,“ vy-
jádřil svoji obavu Zeman.
Skeptický k plánuministra

je i pivovarský expert z České
zemědělské univerzity

v Praze TomášMaier. „Pokud
to projde, budou se asi
hospůdkymasivně zavírat,“
řekl Maier. Odhadl, že pokud
všechny vládní strany plán
posvětí, vyskočí cena o dvě až
tři koruny.
Razantnější nárůst ceny

predikuje člen představen-
stva Asociacemalých a
středních podniků a živ-
nostníků ČR Lukáš Kast-
ner. „Pokud se sazba
zvedne o uvažova-
ných jedenáct pro-
cent, hospody
zdraží mi-
nimálně
o deset.
Kde nyní
stojí pivo
čtyřicet
korun,
půjde
nahoru
o čtyři
koruny.
A to ně-
které hos-
pody a re-
staurace už ne-
přežijí,“ řekl Dení-
ku.
Dodal, že nejenom

u piva, ale i v celé gastro-
nomii nebude navrhované
zvýšení DPH efektivní a při-
nese více škody než užitku.
„V době, kdy ostatní státy,

například Slovensko, snižují
sazby, aby podpořily covi-
dem zasažené obory, česká
vláda se jim snaží podkop-
nout nohy,“ pokračoval
Kastner. Ziskovost v oboru
podle něj klesne o třetinu.
Značné výhradymají proti

plánuministerstva financí
i pivovarníci. „S velkým roz-
hořče-

ním jsme přijali zprávu, že
vláda uvažuje o přeřazení
čepovaného piva do nejvyšší
sazby DPH. Připadámi, že se
poslední vlády předhánějí,
kdo dá větší ránu našemu
gastro odvětví,“ uvedl prezi-
dent Českomoravského sva-
zuminipivovarůMichal
Voldřich. „Poslední hospody
z malých obcí nadobro zmizí,
a tím skončí společenský ži-
vot úplně. V místech bez
hospody prostě chcípl pes,“

uvedl Voldřich.
Kritickými hlasy
nešetřil návrh ani
předseda Českého
svazu pivovarů a sla-
doven RomanHavlík.

„V tuto chvíli nepovažuje-
me návrhy za relevantní ne-
bo finální. Je evidentní, že
příliš smysl nedávají a ne-
byly by úplně pozitivním
příspěvkem pro nikoho,
včetně státních financí,“
míní Havlík. Nepřijatelný je
Stanjurův návrh i pro Aso-
ciaci hotelů a restaurací ČR.
Redakce Deníku se po-

koušela sehnat stanoviska
i ekonomických poradců
premiéra Petra Fialy Štěpá-
na Křečka a Heleny Horské.
Oba se však kvůli dovolené
omluvili a Stanjurův plán
na zvýšení sazeb ne-
komentovali.

Foto: Deník

Krátce

Na konci března bylo bez
práce 273 tisíc lidí
Praha – Nezaměstnanost v Česku v březnu klesla
o dvě desetiny procentního bodu na 3,7 procenta,
předtím osmměsíců v řadě rostla nebo stagno-
vala. Na konci března bylo bez práce zhruba
273 500 lidí, o 9000méně než v předchozímmě-
síci. Počet volných pracovníchmíst stoupl asi
o 1400, zaměstnavatelé jich v březnu nabízeli
kolem 284 500. Na jedno pracovní místo tak v ČR
připadá průměrně jeden uchazeč. Vyplývá to
z údajů Úřadu práce. Podle analytiků odráží břez-
nový pokles nezaměstnanosti náběh sezonních
prací, v dalšíchměsících byměla dál klesat. (čtk)

Babiš půjde znovu k soudu.
Žalobce

půjde
Žalobce

půjde
se odvolal

KAUZAČAPÍ HNÍZDO. Státní zástupce Jaroslav Ša-
roch včera podal odvolání proti rozsudku, kterým
soud v lednu zprostil obžaloby předsedu hnutí ANO
Andreje Babiše a jeho někdejší poradkyni Janu Nagyo-
vou v kauze Čapí hnízdo. Informaci potvrdil mluvčí
pražskéhoměstského státního zastupitelství Aleš
Cimbala. Případem se nyní bude zabývat Vrchní soud
v Praze. Obžaloba tvrdí, že Babiš zajistil na přelomu let
2007 a 2008 vyvedení společnosti Farma Čapí hnízdo
z Agrofertu a prodej akcií svým dětem a partnerce
kvůli padesátimilionové dotaci. Foto: ČTK

Řetězce nabízejí kuřecí s nemocí, tvrdí
aktivisté. Lidi neohrozí, oponují veterináři
Praha – Až 96 procent kuře-
cíhomasa v českých super-
marketechmá pocházet od
nemocných zvířat. Tvrdí to
organizace Obraz – Obránci
zvířat, která provedla na
mase z řetězců vlastní vý-
zkum. Kuřecí podle ní vyka-
zuje známky takzvané ne-
moci bílých vláken, která
mimo jiné ukazuje na bez-
útěšné podmínky velkocho-
vů, ve kterých brojlerová ku-
řata žijí. Ochránci vyzývají
obchodní řetězce, aby lépe
vybíraly dodavatele.
Řetězce

vybíraly
Řetězce

vybíraly
kontrují, že mají

omezenémožnosti. Změnu
by podle nich uspíšil širší
proces spojený s jiným způ-

sobem přerozdělování dota-
cí. „Ideální by bylo, kdyby
ministerstvo vypsalo nové
dotační tituly na produkci
biochovů a současně utlu-
milo dotace na stávající cho-
vy,“ navrhl mluvčí Lidlu To-
mášMyler.
Obraz provedl průzkum

v devíti obchodních řetězcích
po celém Česku, celkem pro-
zkoumal 2255 balení kuře-
cích prsou. Takzvanou ne-
moc bílých vláken, která se
namase projevuje skrze bílé
tukové pruhy, našla organi-
zace u 96 procent vzorků.
Maso s těmito vlákny lid-

ské zdraví neohrožuje, jde
především o jakostní ukaza-

tel. Neexistují vědecké po-
znatky o opaku. Podle zá-
stupcemluvčího Státní ve-
terinární správy Petra Majera
se dnes problematikou ne-
moci zabývají různá vědecká
pracoviště.
„Současná úroveň poznání

nepodporuje, ale ani nevy-
vrací tvrzení ochránců, že by
jeho příčinou bylo špatné
zacházení se zvířaty nebo
nevyhovující podmínky je-
jich výkrmu a chovu,“ uvedl
Majer. „S tímto fenoménem
se ale setkáváme pouze
v rámci stížností spotřebite-
lů,“ dodal. (min, ace)

více na denik.cz

Korunovace se blíží. Princ Harry
přijede, Meghan zůstane doma
ELIŠKAGÁFRIKOVÁ

Londýn – Konečně se roz-
hodl. Princ Harry ve středu
potvrdil svou účast na koru-
novaci krále Karla III., která
se uskuteční v Londýně již za
méně nežměsíc. Britský tisk
jej přitom jen o pár hodin
dříve ostře kritizoval za
příliš dlouhé váhání a
zneužívání korunovace
ke stržení pozornosti.
VévodkyněMeghan
do Londýna
smanželem ne-
přijede, zůstane
ve Spojených
státech americ-
kých i s dětmi.
Korunovace brit-

ského krále Karla III. se
uskuteční už 6. května. Ob-
jevuje se proto stále víc po-
drobností o tom, jak bude

slavnostní událost vy-
padat
a kdo se jí
zúčastní,
případ-
ně jakou
bude
hrát při
cere-

moniích roli. Britská králov-
ská rodina v uplynulých
dnech zveřejnila například
nový oficiální portrét krále
Karla III. a královnymanžel-
ky Camilly či vzhled oficiální
pozvánky na korunovaci,
která ohromuje barevným
květinovýmmotivem.
Původně stanovili princ

Harry a jehomanželka ně-
kolik podmínek svého pří-
jezdu do Londýna, mezi ji-
nými účast svých dvou dětí
na akcích korunovačního
dne. Postupem času se ale
dohodlo, že Archie a Lilibet
do Spojeného království
na korunovaci svého dě-
dy nedorazí za žádných
okolností.

Foto: ČTK
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2222 stromků zasadila 
v oboře Daliborka 
12. dubna nezisková 
organizace Cesta za snem, 
z.s. společně s partnery 
a ve spolupráci s Nadací 
Dřevo pro život. Počet 
sazenic byl inspirován 
délkou Metrostav handy 
cyklo maratonu, který 
každoročně pořádá spolek 
Cesta za snem, a jehož 
trasa je dlouhá právě 
2222 km. 

Činnost organizace se 
dlouhodobě zaměřuje na 
pořádání sportovních akcí 
se zapojením lidí s handica-
pem. „Uvědomujeme si, že je 
dobré myslet na budoucnost 
a pomoci nejen handicapo-
vaným lidem, ale i naší pří-
rodě, která je handicapovaná 
naší mnohaletou činností, 

nepřízní v podobě kůrovce, 
sucha a dalších faktorů,” 
říká předseda Cesty za snem 
Heřman Volf. „Během Metro-
stav handy cyklo maratonu 
každoročně projedeme celou 
Českou republiku a vidí-
me, jak krásná naše země 
je. Velmi nás proto těší, že 
můžeme přispět k zalesňová-
ní naší krajiny. Čistý vzduch 
a možnost pobytu v přírodě 
jsou totiž důležité pro aktivní 
životní styl, který se snažíme 
podporovat jak u zdravých, 
tak u handicapovaných lidí,”
dodává. 

Pro rok 2023 je od této ne-
ziskové organizace připrave-
no ještě mnoho sportovních 
projektů po celé republice, 
kterých se může zdarma 
zúčastnit opravdu každý - 
muži, ženy, rodiny s dětmi, 

senioři či handicapovaní. 
Na webu Cesty za snem  
v záložce „kalendář akcí” 
si můžete vybrat  projekt, 
který máte blízko a přijít se 
podívat, vyzkoušet si nové 
věci a třeba i trochu poznat 
své limity. Pokud se na 
osobní účast necítíte a dá-
váte přednost informacím 
ze sociálních sítí, nezoufej-
te, Cesta za snem připravuje 
krátký dokumentární seriál 
o životě lidí s handicapem 
s názvem LVICE, který Vám 
umožní nejen nahlédnout 
do života lidí s handicapem, 
ale také se jím inspirovat. 
Se všemi projekty Cesty za 
snem se můžete seznámit 
na www.cestazasnem.cz, 
projekty Nadace dřevo pro 
život si prohlédněte na 
www.drevoprozivot.cz.

2222 vysazených stromků 
za 2222 km v sedle kola


